
 

 

Samen voor een vitaal Uden! 
 
Het college investeert in stenen, stoepen en bureaustoelen voor ambtenaren. 
Er is een beperkte groep burgers die baadt heeft bij de overige investeringen zoals 
de gebiedsontwikkeling Oost, de turnhal en onderwijshuisvesting.  
 
Waar investeert deze gemeente in de brede samenleving van Uden? Het gaat goed 
met de economie en de financiën van de gemeente Uden en de grootste groep 
burgers van de gemeente Uden profiteert hier niet van. Het college geeft aan dat 
Uden moet bruisen, maar waar zien we dat nu in de begroting? 
 
Binnen het sociaal domein heeft de burger te maken met de Participatiewet, de WMO 
en de Jeugdwet. Drie verschillende afdelingen, drie verschillende verordeningen. Dit 
moet en kan anders! 
 
De jeugdzorg is ook nog steeds een bron van zorg. Een groot deel van de reserves 
sociaal domein is slechts enkel gebruikt om tekorten te compenseren. Tekorten, die 
de komende jaren verder op gaan lopen. Waar zit de vernieuwing, waar is de 
voortgang op de realisatie van ideeën en plannen in Uden? Hoe denkt de wethouder 
om te gaan met de toekomstige tekorten in de jeugdzorg? Waar halen we in de 
toekomst de vulling van de financiële reserves vandaan? Hoe houden we vanaf 
2020, wanneer er geen geoormerkt geld meer is, toch zicht op een financieel gezond 
domein? Heeft het college met het opstellen van de begroting 2019 hier al op 
geanticipeerd? 
  
Met betrekking tot de WMO en de komst van het abonnementstarief vragen wij ons 
het volgende af: hoe gaat de wethouder om met een stijging van aantal aanvragen 
en toekenningen? Hierover lezen we niets in de begroting. Gaan we Proactief 
investeren of reactief en bijplussen vanuit de reserves? 
 
Er zijn in Uden heel veel mantelzorgers die met veel aandacht en zorg klaarstaan 
voor een ander. Dit is een belasting voor iedere mantelzorger. We horen van veel 
mantelzorgers dat ze de weg kwijtraken in alle regelgevingen en loketten. Ze zijn hier 
veel tijd mee kwijt, die ze liever willen besteden aan de zorg. We vragen het college 
de toegang tot goede mantelzorgondersteuning nog toegankelijker te maken. 
 
Het hebben van werk is belangrijk om volwaardig deel te nemen aan de 
samenleving. We zijn dan ook trots dat we met de inspanningen van afgelopen jaren 
ook als gemeente Uden het PSO Trede 3 certificaat hebben behaald. 
 
IBN heeft een nieuwe strategie uitgewerkt om kwetsbare inwoners op de 
arbeidsmarkt richting werk te begeleiden. Daar kunnen we als gemeente trots op zijn. 
Maar hoe continueren we nu dit succes?  
 
Krijgt sociaal ondernemen in Uden nu eindelijk een podium. Maar hoe maken we ons 
extra sterk voor VSO-leerlingen en stimuleren we ondernemers om een kans te 
geven aan deze doelgroep? Wat en hoe wordt daarin geïnvesteerd? Wij lezen 
hierover geen plannen en zien geen ambitie… 
 



 

 

Burgerinitiatief en actief burgerschap is nog steeds de kern van een sterke 
samenleving. Het college refereerde aan oude initiatieven, zoals G1000, het 
vluchtelingenvraagstuk en Uden naar de toekomst. Wat gaan we hier in Uden nu 
mee doen? Gaan we werken naar een burgerbegroting? Pakt het college het idee 
van een burgerraad op? Steunt het college het initiatief rondom Oranjerijk in de 
flatwijk als voorbeeld voor Uden? 
 
De rol van de gemeente veranderd, dit zien we ook terug in de omgevingswet waarin 
burgerparticipatie een essentiële rol krijgt in het ontwerpen van hun eigen 
leefomgeving. We blijven het college vragen om proactief op te treden als burgers 
met goede initiatieven komen die onze samenleving sterker maakt. 
 
De gemeente heeft een onderzoek gedaan om een beeld te krijgen over het 
voorzieningenniveau in de wijk om gelukkig oud te worden. In welke bureau-lade ligt 
dit onderzoek?  
 
We weten allemaal dat de ontwikkelingen op ICT-gebied ontzettend snel gaan. Hoe 
spelen we hierop in als gemeente Uden? De noodzaak voor de ICT-samenwerking 
Blauw is niet veranderd. Wat gaat het college nu doen in 2019 om de ICT van de 
gemeente Uden toekomst bestendig te maken? 
 
In de gemeente Uden zijn er vele podia waar vele Udenaren hun kunsten laten zien. 
Markant geeft aan dat er een volks cultureel fonds moet komen om deze groepen 
een letterlijk podium te geven. We vinden het belangrijk dat Udenaren hun kunsten 
op de podia in Uden kunnen laten zien, met name die groepen die hier onvoldoende 
financiën voor hebben. Hoe kijkt het college er naar om dit fonds onder te brengen bij 
Kunst en Co zodat er onafhankelijk gekeken kan worden als onafhankelijk 
intermediair tussen de podia en instellingen? 
 
De sociale woningbouw in Uden is niet op peil. Het is vrijwel onmogelijk voor mensen 
die niet de financiën hebben om te kopen om een huis te huren. Dit brengt grote 
ongelijkheid met zich mee in de samenleving. De PvdA pleit voor wijken met huur- en 
koopwoning. Er zijn in Uden voldoende huurwoningen voor 55-plussers. Als je jonger 
bent dan 55 heb je het nakijken in Uden. Er reageren vaak meer dan 300 
woningzoekende op een woning. Kan het college in gesprek gaan met Area om dit 
probleem op te lossen? Voor spoedzoekers en starters hebben we prefab complexen 
gebouwd. We pleiten voor nog 2 van deze complexen waardoor nog eens 80 
mensen een onderkomen hebben. Maar dan deze keer wel voor Udense mensen! 
Vindt het college dit ook een goed voorstel? 
 
Het is iedere morgen een crime om vanuit Uden de snelweg A50 op te komen. Wat 
gaat het college doen om ervoor te zorgen dat werkende Udenaren naar hun werk 
kunnen komen? 
 
 
Samen optrekken is noodzakelijk. Jong en oud, van welke nationaliteit dan ook, 
zelfstandig of met ondersteuning, politiek met burgers. Samen voor een vitaal Uden!  
 
PvdA-fractie Uden 
Ingeborg Tros 


